
Social- og Indenrigsudvalget

Til: Social- og indenrigsministeren

Dato: 14. august 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Spørgsmål 656

Nu hvor ministeren på samrådet i SOU den 13. august 2020 har afvist forslaget om opret-

telse af en retssikkerhedsfond og DF’s forslag om en kompensationsordning, som skal

kompensere borgere, der har modtaget forkerte afgørelser, vil ministeren da overveje i

stedet at indføre den af Justitia og Advokatsamfundet foreslåede godtgørelsesordning?

Er ministeren samtidig enig i, at godtgørelsesordningen:

– Kan højne retssikkerheden i kommunerne,

– er let og enkel at administrere, da der er tale om standardiserede godtgørelser på

mellem 10.000 og 50.000 kr., hvis en kommune påfører borgeren et ikke uvæsentligt

velfærdstab ved grov tilsidesættelse af sine pligter efter serviceloven, og spørgsmålet

om udbetaling skal afgøres af Ankestyrelsen som led i det eksisterende klagesystem,

og

– medfører meget lave merudgifter, da ordningen indgår i det allerede eksisterende kla-

gesystem?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Adsbol@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Kirsten Normann Andersen
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